
Verslag Algemene Ledenvergadering KBOV - 11 februari 2023 – Woudenberg 

 

1) Opening door voorzitter Pieter Verhoeve om 10:00u met welkom vooral voor hen die ver 

gereisd hebben vanochtend. Ook welkom aan de gastvrouw van het Oranjecomité 

Woudenberg, mw. Daniëlle Stalman. In het bijzonder welkom aan Jan Anthonie Bruijn, 

voorzitter van de Eerste Kamer. De voorzitter opent met “Koninkrijksgenoten” verwijzend 

naar een artikel van Titia Ketelaar in het NRC. Taal en Koningshuis zijn stabiele factoren in 

een groeiende samenleving. Beiden zijn de verbindende factor dwars door de stijgende 

polarisatie. 

 

2) Jan Anthonie Bruijn, voorzitter van de Eerste Kamer over 'de relevantie van 

Oranjeverenigingen en de waarde van publieke rituelen’. Hij opent met “Ik heb bewondering 

voor uw werk.”  

Iedereen herkent het dat er geen woorden nodig zijn bij de foto van de Koning in deze zaal. 

Rituelen zijn een wezenlijk onderdeel en herkenbaar voor iedereen. Jan Anthonie Bruijn leidt 

de aanwezigen door rituelen vanuit zijn perspectief. Hij herinnert zich de geboorte van 

Kroonprins Willem Alexander in 1967. Hierna neemt hij ons mee naar wat rituelen zijn in de 

Eerste Kamer. Corona heeft veel impact met verplichte 1,5 meter afstand. Hoe is dan een 

vergadering te houden met 75 senatoren? Stemming moet namelijk hoofdelijk en in fysieke 

aanwezigheid. Via het advies Raad van State wordt tijdelijk verhuisd naar de Ridderzaal: de 

troon van de Koning dient onaangeroerd te blijven en ook dat is respect en een ritueel. Later 

verhuisd de Eerste Kamer naar de Lange Voorhout naar het gebouw dat later de Koninklijke 

Bibliotheek werd. Prinsjesdag is een ritueel met koets en de vergadering in Ridderzaal met 

zo’n 1000 personen. Aan het einde roept de voorzitter “Leve de Koning”. Tijdens Corona 

vond de vergadering plaats in de Grote Kerk in Den Haag met minder mensen. Geen koets 

maar een auto achter schermen zodat er geen publiek kon kijken. Een ook hier bleven rituelen 

overeind: het vaandel groet de Koning ondanks dat het aantal aanwezige mensen werd 

afgeschaald. Nog een ritueel: het kabinet komt binnen en groet de voorzitter. Bij het “Leve de 

Koning” groet iedereen de Koning behalve hijzelf: de Koning groet niet zichzelf. Later in 

2022 kon deze Grote Kerk niet gebruikt worden vanwege de te beperkte evacuatie-capaciteit. 

De Koninklijke Schouwburg werd vervolgens verbouwd tot een heuse vergaderzaal. De heer 

Bruijn vervolgt zijn presentatie met het ritueel Staatsbanket die in de hal van het Koninklijke 

Paleis op de Dam plaatsvinden. Een staatshoofd wordt ontvangen in de Eerste Kamer en een 

politiek leider in de Tweede Kamer. Een aansprekend ritueel is de herdenking en viering op 4 

en 5 mei: in 2020 slechts met 5 personen. Hierna werden Corona experts gevraagd over 

protocol: Hoge Colleges van Staat besliste dat de voorzitters Eerste en Tweede Kamer er bij 

horen te zijn. 

 

De heer Bruijn besluit zijn lezing met de boodschap pal te blijven staan voor rituelen juist ook 

als Oranjevereniging. Van belang is vrijwilligerswerk, democratie en het doorgeven van 

geschiedenis. 

 

3) Vaststellen agenda – de agenda van de Algemene Ledenvergadering wordt zonder 

aanvullingen vastgesteld. 

 

4) Vaststellen notulen ALV dd. 19 maart 2022 – vastgesteld zonder aanvullingen. 

 

5) Ingekomen stukken en mededelingen – voorzitter Pieter Verhoeve leest een brief voor van 

Prinses Beatrix waarin zij bedankt voor de bos bloemen van de KBOV voor haar 85e 

verjaardag. 



 

a. Bestuursverslag 2022 – wordt vastgesteld zonder vragen en aanvullingen. 

b. Jubileumuitgave 10 jaar WA in 2023 – leden zijn per email geïnformeerd en leden hebben 

mogelijkheid tot bestellen. Het algemene thema is “De positieve betekenis van het 

Koningschap” met diverse artikelen. Leden kunnen bestellingen plaatsen tot uiterlijk 15 

februari 2023 en zijn tot 250 stuks per vereniging gratis. Momenteel zijn er 12.000 stuks 

besteld. 

c. Koningsdagmunt 10 jaar WA in 2023– Het Kenniscentrum Immaterieel Erfgoed laat ieder 

jaar door de Koninklijke Munt een unieke munt maken (coincard, zilver, goud). Dit jaar is de 

KBOV benaderd om hier aan mee te werken ivm 10 jaar Koningsdag. De secretaris roept de 

leden op om de munten onder de aandacht te brengen. 

 

6) Verslag leden enquête – Jasper van Zuuren geeft een verslag van de uitkomst van de leden 

enquête de in 2021 werd gehouden (zie slides). De vergadering bespreekt kort de 

doelstellingen om onder meer het ledenbestand verder uit te gaan breiden. 

 

7) Herziening decoratiestelsel door Wendy Verkleij en Bert Blauw. De KBOV wil 

onduidelijkheden in waardering van betrokkenheid wegnemen. Hiertoe is een nieuw 

decoratiestelsel ontwikkeld dat aan de leden wordt voorgesteld: er wordt verschil gemaakt 

tussen beëindiging van een functie en een jubileum. Er komt onderscheid tussen brons, zilver 

en goud. Via een amendement word voorgesteld om de termen verzilverd en verguld niet te 

gebruiken en te vervangen door zilver en goud. Dit wordt bij acclamatie aangenomen. Het 

bestuur wordt verzocht om te toetsen of het nieuwe decoratiestelsel in conflict is met de 

statuten en het huishoudelijk reglement. De vergadering stel voor om de titel Ridder niet te 

gebruiken en voor te behouden aan het Koninklijk Stelsel. Er wordt voorgesteld om de titel 

Bondsridder te hanteren. Het bestuur schorst de vergadering om dit te bespreken. Het bestuur 

wil waardering blijven uitspreken voor uitzonderlijke inzet met differentiatie in een 

buitencategorie genaamd Bondsridder naar voorbeeld van bv de KNVB. Het bestuur acht dit 

voldoende onderscheidend met de Koninklijke Onderscheiding. Het bestuur houdt vast aan de 

titel Bondsridder en brengt dit in stemming. Het voorstel van het bestuur wordt aangenomen 

met 25 stemmen voor en 4 stemmen tegen. 

 

8) Bestuursverkiezing 

a. G. Heldoorn en H. van Alphen zijn beiden afgetreden. 

b. L. Groenouwe-Kerst stelt zich voor en treedt bij acclamatie toe tot het bestuur.  

c. H. Janssen stelt zich voor en treedt bij acclamatie toe tot het bestuur. 

 

De eerste periode van vier jaar vangt vandaag voor beide nieuwe bestuursleden aan. 

 

9) Nieuw lid stelt zich voor (Krimpen aan den IJssel) – Stichting Trouw aan Oranje 

 

Dick Steenks verrast mevrouw Elly Mets met de eerste Zilveren Legpenning voor haar 25 

jarig jubileum (speech Dick). 

 

Korte pauze. 

 

10) Financieel verslag 2022 – Frank 

 

2022 werd afgesloten met een klein positief saldo met name door sponsoring die werd 

opgehaald door bestuurslid en tweede penningmeester Bert Blauw. 



 

a. Vragen 

Er zijn vooraf geen vragen gesteld door de leden. 

 

Een vraag vanuit de vergadering: de begroting 2022 verloopt grotendeels volgens plan, maar 

er wordt geconstateerd dat de kosten voor het congres in 2021 aanzienlijk hoger waren dan de 

begroting. Is het een beleidskeuze om voortaan te begroten op € 6000? Frank de Buck 

antwoord dat de kosten voor 2021 vooral hoog waren door de geldende Corona maatregelen 

en de extra kosten die daar mee gemoeid waren. 

 

b. Vaststelling jaarrekening: de jaarrekening wordt vastgesteld. 

 

c. Kascontrole door Carli Bilars: zoals gewoonlijk was de financiële administratie keurig op 

orde. Zij stelt voor om de decharge te verlenen.  

 

d. Decharge wordt bij acclamatie verleend. 

 

e. Benoeming kascontrole: Carli Bilars met Michel van der Zwaag uit Nijkerk. 

 

11) Begroting 2023 

 

Frank de Buck licht toe dat het exploitatiesaldo wordt voorzien op € 7500 negatief vanwege 

de kosten voor het jubileumboek 10 jaar Willem Alexander. Dit komt ten laste van de reserve. 

Op termijn wordt dit in de begroting gerecupereerd uit toekomstige inkomsten. Het bestuur 

erkent dat het een forse maar te verdedigen uitgave is voor dit unieke jubileumboek. 

 

a. Contributieverhoging voorstel: € 70 en € 63 bij auto incasso (10% korting). Al sinds circa 

2000 is de contributie ongewijzigd op € 65. 

b. Indexatie sinds invoering Euro niet toegepast. 

 

Vragen vanuit de vergadering: 

Kan het bestuur inzetten op meer sponsoring? Bert Blaauw licht toe: bedrijf moet passen bij 

het gedachtengoed van KBOV. Veel inzet afgelopen jaar. Werken aan structurele 

inkomstenbron. 

Tegenvoorstel 1: € 70 vaststellen en alleen automatische incasso. 

Tegenvoorstel 2: € 100 en alleen automatische incasso. 

Tegenvoorstel 3: € 60 gelet op ouderen 

Tegenvoorstel: toevoegen dat het leden vrij staat om meer te betalen 

 

Na een schorsing handhaaft het bestuur het voorstel: € 70 - € 63 voor bestaande leden – 

nieuwe leden altijd € 70 en automatische incasso. 

Opmerking uit de vergadering: de uitgaven zijn begroot op € 70 contributie en bij korting via 

auto incasso korting dan doe je jezelf tekort. Je kunt beter administratiekosten in rekening 

brengen bij een overboeking die niet per automatische incasso gaat.  

De vergadering stelt vervolgens voor:  

Contributie vaststellen op € 70 door betaling met automatische incasso en nader vast te stellen 

administratiekosten in rekening te brengen voor overboeking. 

 

Bij stemming zijn 32 leden voor en 2 leden tegen. Het voorstel wordt aangenomen met de 

opmerking dat het bestuur kleine verenigingen die dit niet kunnen opbrengen zal steunen. 



 

12) Congres 2023 

 

Sittard-Geleen presenteert congres plannen (Tim Deelen). Belangrijkste reden is het 100 jarig 

bestaan. Thema wordt “Toon Hermans”. Advies om lang weekend te komen naar Limburg 

van 23 t/m 25 september. 

 

13) Rondvraag 

 

Opmerking: iedere vereniging heeft moeite om vrijwilligers te krijgen. Onlangs in Leiderdorp 

hebben we een avond georganiseerd met 30 verenigingen: daar zijn afspraken gemaakt die 

interessant zijn om hier te delen. Gemeente stelt ambtenaar aan om vergunningen in te vullen. 

Lokaal administratiekantoor om penningmeester te ondersteunen. Maatschappelijke 

organisatie om vrijwilligersbeleid te promoten en een vacaturebank aan te houden. Elkaar 

ondersteunen. Het organiseren van zo’n avond is interessant voor elk dorp. De voorzitter  

vraagt een email naar het secretariaat te sturen om dit in de komende Nieuwsbrief  op te 

nemen. 

 

Vraag: op 5 mei genieten veel mensen van het Bevrijdingsconcert aan de Amstel. Vrijheid en 

democratie. In dat concert ontbreekt het Wilhelmus. Vraag aan de bond om de relatie met 

Nationaal Comité 4 en 5 mei te gebruiken om dit opnieuw op de agenda te krijgen. De 

voorzitter heeft hier eerder over gesproken met het comité. Het bestuur steunt de gedachte, 

maar het comité maakt andere afwegingen daarin. 

 

Vraag via email: welke liedjes worden er gespeeld bij de aubade? Heeft de KBOV een lijst 

van liedjes die wel gezongen mogen worden? KBOV heeft slechts enkele liedjes en verzoekt 

leden om de liedjes naar de secretaris te sturen om op de website te plaatsen (Leersum, 

Culemborg). Kan de KBOV een Spotify playlist maken? Dit wordt onderzocht. Het kan ook 

als item in een Nieuwsbrief worden opgenomen. 

 

Via email: geen geld van gemeente – 10 fondsen aangeschreven en slechts 1 toezegging. 

Koningsdag niet meer te financieren. Heeft de KBOV advies? Leden wordt verzocht om 

ideeën naar de secretaris te sturen. 

 

Vraag: komt er weer een landelijke kleurplaat? De KBOV zal dit onderzoeken. 

 

Sluiting: 

 

Digitale meeting 22 maart KBOV over Koningsdag 2023 via Zoom. 

 

Afsluiting met Wilhelmus couplet 1 en 6. 


